
Становище Относно: Проект на Наредба за прием на ученици в първи клас в общинските 

училища на територията на Столична община  

 

На вниманието на: Мирослав Боршош – 

заместник-кмет на Столична община  

Уважаеми г-н Боршош, 

Възраженията ми по проекта за Наредба е по следните точки: 

- Чл. 9, т. 9.1 – Какво налага ограничението от 12 г. за ползването на предимство за 

записване на дете в училището, в което учи брат/сестра. Моля, да преразгледате 

възрастовата граница и да обмислите увеличаването й до възрастта на седмокласниците, 

тъй като за много семейства ще се получи ситуация, в която не могат да запишат второто 

си дете в училището, в което учи първото им дете на възраст 13 г. например. 

- Чл. 9, т. 9.12 – Заменянето на съседните по прилежащ район училища с училищата от 

целия административен район на пръв поглед може би увеличава избора на училища, 

но поставя живущите  на границата на съответните райони в абсурдната ситуация, да не 

могат да запишат децата си в най-близкото училище. Следва да помислите за 

разширяване на възможностите за използване на предимство по този критерии и от 

двете групи на взаимоизключващ се принцип.  

- Чл.7, т. 12 и 13 – липсата на възможност детето да се изкачва нагоре в желанията си след 

всяко класиране на практика го лишава от избор и поставя пред родителите една много 

сложна задача да преценят с точност шансовете на детето си да се класира в желаното 

от него училище. Смятам за абсолютно задължително да се даде възможност на децата 

да участват в последващи класирания без да се налагат да губят мястото, на което са 

класирани на първо класиране. 

 

Моля, представителите на Софийска община да положат повече усилия да се чуят 

максимален брой мнения на заинтересованите страни, чрез популяризирането на 

общественото обсъждане.  

 

Гр. София       С уважение: 

09.12.2021 г.        Ваня Рашкова 


